
بهادریجهرمی: شاهد خبرهای خوب
اقتصـادی خـواهیم بـود/ تشریـح
دستاوردهای سفر رئیسی به مسکو

علی بهادریجهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری که صبح امروز برگزار
شد با اشاره به اهمیت سفر رئیسجمهور به روسیه گفت: در امتداد
سیاست توسعه متوازن روابط بین المللی با کشورهای جهان با اولویت
قراردادن کشورهای همسایه و منطقهای که در حوزه اقتصادی از اولویت
بیشتــری برخوردارنــد پــس از ســفر بــه تاجیکســتان و ترکمنســتان،
رئیسجمهور سفری به روسیه داشتند. با توجه به شرایط کرونایی که
بیش از 700 نفر کشته در روز در روسیه وجود داشت شرایط برای
برگزاری سفر مساعد نبود اما طرفین به دلیل برنامهریزی قبلی و
تاکید بر اهداف و جلوگیری از تاخیر رسیدن به نتایج، اینگونه
تدبیر کردند که پروتکلها را مبتنی بر حفظ احترام متقابل انجام

دهند و سفر انجام شود.

وی افزود: در این چارچوب سفر رئیسجمهور به روسیه پربار بود. جلسه
رسمی کاری در کاخ کرملین برگزار شد و  علاوه بر آن سخنرانی
رئیسجمهور در دوما نیز با استقبال زیادی رو به رو شد. در خصوص
دستاوردها نیز در موضوعات دوجانبه، چندجانبه، منطقهای و بین
المللی مباحث متعدد مطرح شد؛ در این سفر  نگاهها نزدیک و توافقات

گسترده و قابل قبول بود.

سخنگوی دولت بیان کرد: برخی قراردادها در همان زمان سفر نهایی شد
و برخی از قراردادها و توافقات بلافاصله پس از جلسه روسای جمهور
که جلسه نتیجهمحور و عملگرایانهای بود به مقامات ابلاغ شد و

برنامهریزیها برای تحقق آن آغاز شده است.

بهادریجهرمی در پاسخ به سوالی در خصوص وعدههای دولت گفت: اولین
وعده اولویت دادن به حفظ سلامت مردم بوده است. مطابق آن اولویتدهی
اقتصادی در دستورکار دولت بود؛ به تدریج شاهد خبرهای خوب در حوزه

اقتصادی خواهیم بود که زمان لازم برای مشاهده اقدامات لازم است.

وی افزود: چندین خبر خوب هم در دهه مبارک فجر برای مردم عزیز
داریم که در بخشهای مختلف به اطلاع مردم عزیز خواهد رسید اما دو

خبر خوب و مهم را امروز در حوزه اقتصادی برای مردم عزیز داریم.
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سخنگوی دولت اضافه کرد: خبر خوب اول در حوزه اقتصادی اینکه
وعدههای رئیسجمهور برای تسهیل پرداخت وام به مردم عزیز محقق و
عملی شد و کلیه متقاضیان تسهیلات خرد که رتبه اعتباری آنها B ،A و
C است، میتوانند تا سقف 50 میلیون تومان میتوانند، بدون ضامن و
با ارائه گواهی کسر از حقوق خود و نیز برای دریافت وام تا سقف
100 میلیون تومان، باز هم بدون نیاز به ضامن و با ارائه گواهی

کسر از حقوق به همراه یک سفته یا چک، اقدام کنند.

بهادریجهرمی با بیان اینکه خبر خوب دوم اینکه وعده رئیسجمهور
برای استرداد سود مازاد بانکی به نقطه عملیاتی و اجرایی رسید،
اظهار داشت: اگر نرخ سود تسهیلات بانکها بالاتر از نرخ مصوبه شورای
پول و اعتبار باشد، بانکها مکلف هستند مبلغی را که برای این

منظور گرفتند برگردانند.

وی در پاسخ به سوالی در خصوص سفر رئیسجمهور به روسیه و ایجاد
حواشی در فضای مجازی از سوی مخالفان دولت بیان کرد: سفر به روسیه
از جهات مختلف حائز اهمیت و سفر موفقی بود. تکثر برنامهها، شرکت
در جلسه دوما، شرکت در دانشگاه دولتی، شرکت در جلسه با رئیسجمهور
روسیه نشاندهنده برنامهریزی مناسب و استقبال از رئیسجمهور در این

سفر بود.

سخنگوی دولت ادامه داد: خط اعتباری 5 میلیاردی و توافق برای
افزایش آن تا 10 میلیارد دلار از دستاوردهای این سفر بود. در خصوص
توسعه صادرات صیفیجات نیز مقدمات آن فراهم شده تا مشکلات در این

زمینه حل و صادرات افزایش یابد.

بهادریجهرمی اظهار داشت: در حوزه راه آهن هم قراردادهایی منعقد
شد. طبیعتا اصل، دستاوردها است. برخی اصرار دارند نگاه محدود به
کشورهای خاص داشته باشند اما سیاست دولت نگاه متوازن به کشورهای

جهان است.

وی در پاسخ به تسنیم درباره نقل قولهای صورت گرفته مبنی بر
احتمال مذاکره ایران و آمریکا در فرآینده مذاکرات هستهای در وین،
تصریح کرد: از طرف آمریکاییها از طرق مختلف درخواستهایی برای

مذاکره مستقیم شده است اما تاکنون این اتفاق رخ نداده است.

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درخصوص خبر آمدن رئیس فیفا به
ایران و دیدار با رئیسجمهور و زمان این دیدار، گفت: درخواستی از
رئیس فیفا برای دیدار با رئیسجمهور تاکنون حاصل نشده و چنین



برنامهای در دستورکار وجود ندارد.

بهادریجهرمی در پاسخ به سوالی درباره اینکه برخی میگویند پیشنهاد
توافق موقت برای احیای برجام در روسیه مطرح شده است، گفت:
همانطور که بارها اعلام شده موضوع توافق موقت در دستورکار جمهوری
اسلامی ایران نیست و تیم مذاکرهکننده متمرکز بر رفع تحریمهای
ظالمانه به شکل پایدار و مطمئن است. در سفر به روسیه بحثی درباره
قرارداد موقت نشده و بر بازگشت همه طرفها به برجام و لغو موثر

همه تحریمها تاکید شده است.

وی در ادامه سخنان خود درباره درخواستهای آمریکا برای مذاکره با
کشورمان، تصریح کرد: درخواست مذاکره از سوی آمریکا به طرق مختلف
مطرح شده بود اما هیچ مذاکره مستقیمی بین ایران و آمریکا انجام

نشده است.

سخنگوی دولت درباره مذاکرات ایران و عربستان و چگونگی روند
بازگشایی سفارتخانههای دو کشور گفت: دولت جمهوری اسلامی ایران به
دنبال روابط متوازن با همه کشورهای همسایه و منطقه است. جمهوری
اسلامی همیشه از صلح و ثبات در منطقه استقبال کرده و میکند و

مدافع صلح و ثبات و پایان جنگ در منطقه است.

بهادریجهرمی ادامه داد: تاکنون چهار دور مذاکره با عربستان با
میزبانی عراق انجام شد؛ چند نفر برای نمایندگی ما در سازمان
همکاریهای اسلامی جهت بازگشایی کنسولگری به جده اعزام شدند و
آماده بازگشایی سفارتخانهها هم هستیم اما هنور توافقات نهایی در

این زمینه حاصل نشده است.

وی درباره جزئیات جلسه رئیسی و تیم اقتصادی دولت با مدیرعاملان
بانکهای دولتی و خصوصی، گفت: رئیسجمهور جلسه خوبی با مدیران عامل
تمام بانکهای خصوصی و دولتی داشت. نکاتی از سوی آنها مطرح شد.
رئیسجمهور دستوراتی را در آن جلسه دادند و ضمن تاکید بر بسیاری
از نکات اعلام شده در جلسه باید اعلام کنم که نگاهها به جایگاه مهم
و خطیری که نظام بانکی به عنوان ستون فقرات تامین مالی اقتصادی
کشور دارد و حفظ و تقویت و تصویب این جایگاه به عنوان امانت
داران از اموال مردم و اصلاحات ساختاری در نظام و مقررات حوزه

بانکداری بسیار مشترک و نزدیک بود.

رئیسجمهور افزود: مقرر شد کارگروهی زیر نظر وزیر اقتصاد و با
همکاری بانک مرکزی به منظور بازنگری در نظامات بانکی تشکیل شود.



کلیدواژه بیانات در این جلسه این بود که در حوزه تسهیلات خرد
نباید به تضییقات تبدیل شود و باید کمک کار مردم باشد و در
مقابله با بدعهدان و بدحسابان باید جدی برخورد کنند و گزارش آن
برای مردم ملموس باشد و بانک باید حامی صنعتگران و تولیدکنندگان

باشد.

بهادریجهرمی درباره بازار سرمایه اظهار داشت: مسیر حمایت دولت از
بورس مستمر ادامه دارد. کارگروهی به ریاست معاون اول، معاون
اقتصادی رئیسجمهور، وزیر اقتصاد، سازمان بورس و دیگر اعضای 
اقتصادی دولت تشکیل شده و نظر صاحبنظران دریافت شد و پیشنهاداتی
در حال تدوین است. درباره رمزارزها هم ستاد هماهنگی اقتصادی دولت

جلسات متعددی را برگزار و این مسئله مورد بررسی قرار داد.


